

MOZIOA

Otsailaren 6an, Zaldibarko Eitzaga auzoan kokatutako Verter Recycling zabortegian gertatutakoaren urteurrenean, gogora ekartzen dugu gure herrian izandako giza hondamendia, hondamendi ekologikoa eta osasun hondamendia. Argi geratu da Zaldibarreko zabortegiaren funtzionamenduan akats larriak zeudela eta honen gainean egin beharreko kontrol neurriek huts egin dutela.

Hori honela izanik, Ermuko Udaleko Plenoak honako erabaki hauek hartzen ditu:

1. Ermuko Udalak, ermutar guztion izenean, publikoki elkartasuna adierazten die Joaquin Beltran eta Alberto Sololuze, zabortegiaren hondamendiaren ondorioz desagertutako langileen familia eta gertukoei, eta publikoki eskatzen die instituzio eskudunei Joaquin Beltran langilea topatu artean bilaketa lanekin jarraitu dezatela.
2. Ermuko Udalak Eusko Jaurlaritzari eta dagokion erakunde guztiei eskatzen die airearen, uraren, luraren edota bestelako aspektuen neurketa eguneratuak egitea eta era zehatzean eta argian publiko egitea.
3. Ermuko Udalak herritarra informatzeko Herri Batzarra egiteko konpromisoa hartzen du Ermuko herri gunean eta era berean Sallabente auzoan.
4. Ermuko Udalak, Eitzaga eta Sallabenteko bizilagunen eskariei erantzunez, horrela eskatzen duten Sallabenteko bizilagunei azterketa mediko espezifikoak egiteko konpromisoa hartzen du.
5. Ermuko Udalak zabortegiaren hondamendiaren gaineko erantzukizunak argitzeko lan egiteko konpromisoa hartzen du; batetik, Durangoko epaitegietan zabalik dauden prozeduretan aktiboki parte hartuz, eta bestetik, Eusko Jaurlaritzari barne erantzukizunak argitzeko expedientea ireki dezan eskatuz. Aldi berean Osoko Bilkurako alderdi guztiak informatuta euki ditzala.

Ermuan, 2021eko otsailaren 6ean

MOCIÓN

Hoy, 6 de febrero, en el aniversario de la catástrofe ocurrida en el vertedero Verter Recycling de Zaldibar queremos recordar el desastre humano, ecológico y sanitario ocurrido en nuestro pueblo. Un año después de la catástrofe es evidente que en el funcionamiento del vertedero de Zaldibar existían graves deficiencias y que fallaron las medidas de control necesarias al respecto.

Por lo tanto, el Pleno del Ayuntamiento de Ermua adopta los siguientes acuerdos:

1. El Ayuntamiento de Ermua, en nombre de todas y todos los ermuarras, expresa una vez más públicamente su solidaridad con Joaquín Beltrán y Alberto Sololuze, sus familias y allegados. A su vez, exige a las instituciones competentes que continúen las labores de búsqueda de Joaquín Beltrán hasta hallar el cuerpo del trabajador fallecido.
2. El Ayuntamiento de Ermua insta al Gobierno Vasco y a todas las instituciones implicadas a que se realicen mediciones de aire, agua y suelo actualizadas y se hagan públicas de forma precisa y clara.
3. El Ayuntamiento de Ermua se compromete a celebrar asambleas periódicas de información a la ciudadanía en Ermua y en el barrio de San Lorenzo.
4. El Ayuntamiento de Ermua, en respuesta a las peticiones de los vecinos y vecinas de Eitzaga y San Lorenzo, se compromete a realizar reconocimientos médicos específicos a los vecinos y vecinas de San Lorenzo que así lo soliciten.
5. El Ayuntamiento de Ermua se compromete a trabajar para depurar responsabilidades sobre la catástrofe del vertedero, participando activamente en los procedimientos abiertos en los juzgados de Durango y pidiendo al Gobierno Vasco que abra un expediente para depurar responsabilidades internas. Así mismo solicitamos que mantenga informados a los partidos que conforman la corporación municipal del desarrollo de dichos procedimientos.

Ermuan, 2021eko otsailaren 6an